
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 22. september 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SAU alm. del

Spørgsmål 760

Regeringen har foreslået at ændre beskatningen af selskabers ejendomsavancer ved at

indføre løbende beskatning af værdistigninger på selskabers ejendomme efter et lager-

princip. I forhold til udenlandske ejere af ejendom i Danmark bestemmer de danske dob-

beltbeskatningsoverenskomster med lidt varierende ordlyd, at Danmark har ret til at be-

skatte ejendomsavancer ved ”afståelse” af fast ejendom, jf. artikel 13, stk. 1, i OECD’s

modeloverenskomst. Ministeren bedes oplyse, om lagerbeskatning af de løbende værdi-

stigninger, uden at ejendommen er afstået, kan være i strid med Danmarks dobbeltbe-

skatningsoverenskomster. Ministeren bedes desuden oplyse, hvilke andre lande som har

lignende regler om lagerbeskatning af ejendomme, som også gælder udenlandske ejere.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mona Juul (KF).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Mona.Juul@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Bjørn Brandenborg
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